
Protokół Nr XXIX/2013
z XIX sesji Rady Gminy Dąbrówka 

z dnia 17 października 2013 roku

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrówce i trwało 

od godz. 9.05 do godz. 10.25
W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą obecności. Obrady prowadziła 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka Pani Agnieszka Gryglas.

Na sesji obecni byli :
1. Pan Tadeusz Bulik -  Wójt Gminy,
2. Pan Zenon Zadrożny -  Zastępca Wójta Gminy Dąbrówka,
3.Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy Dąbrówka,
4.Pani Helena Karczmarczyk -  Sekretarz Gminy,
5.Mieszkaniec Gminy Dąbrówka

Prowadząca obrady odczytała projekt porządku obrad, który został przesłany Radnym przed XXIX 
sesją Rady Gminy o następującej treści:

1. Powitanie i otwarcie obrad.
2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy

6. Podjęcie uchwał:

a) W sprawie przystąpienia do programu Powiatowej Karty Rodziny TAKrodzina.pl
b) W sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2013 rok

7. Odczytanie podań do Rady Gminy.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Radni do ww. projektu porządku obrad uwag nie zgłaszali.

Prowadząca obrady poinformowała, że Skarbnik Gminy przedłożyła wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały tj. w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 2013 -  2020.
Pani Agnieszka Adam Skarbnik Gminy Dąbrówka wyjaśnił, że w momencie przygotowania materiałów na 
sesje nie wiedziała, że zwiększone zostaną przez Wojewodę dwie dotacje. W przypadku zwiększania 
wielkości dochodów i wydatków musi być zgodność pomiędzy budżetem a wieloletnią prognozą finansową, 
stąd też prośba o wprowadzenie do porządku przedmiotowego projektu uchwały powiedziała Skarbnik. 
Gminy.
Prowadząca obrady zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 6 pod lit. c) projektu 
uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 
2013- 2020.
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie.
Następnie prowadząca obrady poddała pod głosowanie przedmiotowy porządek obrad wraz ze zmianami.
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” przy obecności 14 
radnych w następującym kształcie:

1. Powitanie i otwarcie obrad.
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.



5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy

6. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie przystąpienia do programu Powiatowej Karty Rodziny TAKrodzina.pl
b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2013 rok
c) w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka 

na lata 2013 -2020.

7. Odczytanie podań do Rady Gminy.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg obrad

Ad. ł Powitanie i otwarcie obrad.

Obrady XXIX sesji Rady Gminy Dąbrówka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka, powitała 
wszystkich zebranych i stwierdziła, że w obradach zgodnie z listą obecności uczestniczy 14 na 15 Radnych.

Ad. 2 Wybór sekretarza obrad.

Na sekretarza obrad w głosowaniu jawnym , jednogłośnie wybrany został Pan Aleksander Załęski.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Protokół Nr XXVIII/2013 z dnia 30 września 2013 r. Rada Gminy Dąbrówka w głosowaniu jawnym przyjęła j e 
d n o g ł o ś n i e  -  14 głosami „za” przy obecności 14 Radnych.

Ad. 4 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta i stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5 Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez Komisje Rady Gminy.

Pan Klusek Ryszard - Przewodniczący Komisji Budżetowej - Finansowej Rady Gminy Dąbrówka 
poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 11 października 2013 roku.
Posiedzenie komisji zostało zwołane na wniosek Wójta. Ustalenia komisji mają odzwierciedlenie w projektach 
uchwał.

Pani Maria Witkowska - Przewodnicząca Komisji Oświaty. Kultury i Sportu Rady Gminy Dąbrówka 
poinformowała,, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 15 października 2013 r. Tematy posiedzenia komisji to: 
nowelizacja ustawy o systemie oświaty z dnia 13 czerwca 2013r., omówienie zmian dotyczących ograniczenia 
opłat pobieranych od rodziców za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola oraz publiczne szkoły 
prowadzące świadczenia przedszkolne, zatrudnienie w szkołach na 1/2 etatu sekretarki, rozpatrzenie podań, 
sprawy różne i wolne wnioski.
Na posiedzeniu członkowie komisji podjęli następujące wnioski:
- przyznali stypendium/grant artystyczny dla Pani Magdaleny Karłowicz -  Iwanickiej w wysokości 3 000,00 zł
- przyznali 1 500,00 zł na wyposażenie świetlicy w Trojanach
- zwiększenie stypendium motywacyjnego dla uczniów szkół podstawowych do wysokości 200,00 zł i uczniów 
gimnazjum do wysokości 250,00 zł

Prowadząca obrady podała kolejno pod głosowanie wnioski podjęte przez ww. komisję.
W głosowaniu jawnym wnioski zostały przyjęte jednogłośnie 14 głosami „za” przy obecności 14 Radnych.

Pan Aleksander Załeski - Przewodniczący Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym Rady Gminy 
Dąbrówka poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 8 października 2013 r.
W związku z pismem Państwa I. i W.W. - w sprawie wydania opinii na temat wydobywania kruszywa 
naturalnego (piasek) z działek położonych na terenie sołectwa Zaścienie, komisja odbyła wyjazdowe 
posiedzenie na miejsce wydobycia kruszywa. W spotkaniu tym uczestniczył właściciel działek z których ma być



prowadzony urobek. Jest to teren oddalony od zabudowy. Wywóz kruszywa prowadzony ma być drogą polną -  
gminą również oddaloną od terenu zabudowanego do trasy jadowskiej. Aby prowadzić tą drogą transport należy 
ją  poszerzyć i utwardzić. Co zainteresowany ma zrobić we własnym zakresie. Komisja postawiła warunek, że 
droga ta przez cały czas wydobycia będzie utrzymywana w stanie przejezdności dla samochodów osobowych i 
maszyn rolniczych i w takim stanie zostanie przekazana po zakończeniu wydobycia kruszywa. Ustalono 
również, że teren będzie rekultywowany na bieżąco ziemią, w czasie powodzi firma ma udostępnić gminie 
bezpłatnie kruszywo.
Z uwagi na to, że firma prowadzi urobek w innych gminach właściciel poproszony został o dostarczenie 
rekomendacji. Zainteresowany został zobowiązany do przedstawienia Wójtowi na piśmie wszystkich ustaleń 
jako zobowiązań. Pan Załęski Aleksander poinformował, sołtys sołectwa Zaścienie zorganizował spotkanie z 
radą sołecką i właścicielami działek przyległych do miejsca wydobycia o wyrażenie opinii na ten temat. Opinia 
mieszkańców w tej sprawie jest pozytywna. Przewodniczący komisji poinformował, że członkowie komisji 
wyrażają pozytywną opinię w sprawie wydobycia kruszywa i poprosił o przegłosowanie wydanej przez komisje 
opinii.
Pani Justyna Wątorska -  Parzydło powiedziała, że należy przyłożyć dużą uwagę to tego aby obligować 
właściciela do wywiązywania się z zawartych ustaleń.
Prowadząca obrady zapytała Wójta czy otrzymał pismo od zainteresowanego wydobywaniem kruszywa. Wójt 
odpowiedział, że takiego pisma nie otrzymał. Reasumując prowadząca obrady powiedziała, że póki co opinia 
komisji jest pozytywna, ale do czasu do póki Wójt nie otrzyma pisma od zainteresowanego wydobywaniem 
kruszywa wniosek komisji nie będzie poddany pod głosowanie.

Ad. 6 Podjęcie uchwał:

a) W sprawie przystąpienia do programu Powiatowej Karty Rodziny TAKrodzina.pl

Przewodnicząca obrad poinformowała, że radni przed sesją otrzymali nowy projekt uchwały w związku 
z powyższym prosiła Panią Helenę Karczmarczyk -  Sekretarza Gminy o omówienia zmian.
Po podjęciu przedmiotowej uchwały część dzieci i młodzieży będzie mogła skorzystać 50% ulgi na 
dożywianie w szkole podstawowej, gimnazjum, zerówce i szkołach średnich na terenie powiatu. 
Sekretarz Gminy powiedziała również, że zmiana dotyczy § 2 pkt. 1. Na dzień w którym był 
przygotowany projekt pierwszej uchwały pod uwagę brana była młodzież i dzieci z rodzin 4+ 
realizująca obowiązek nauki do 25 roku . Ogółem było to 148 osób.
Z uwagi na dużą liczbę osób proponuje się dożywianiem objąć dzieci i młodzież z rodzin 4+, 5+ i 
więcej realizującą obowiązek szkolny do 18 roku życia. Część z tych osób objęta jest już bezpłatnym 
dożywianie. Po weryfikacji przeprowadzonej z ośrodkiem pomocy społecznej, dożywianiem tym 
objętych byłoby 76 osób. Przyjęto średnio kwotę 4 złote za posiłek x 20 dni w miesiącu x 10 miesięcy 
co daje kwotę 60 800,00 zł. Jeżeli przedmiotowa uchwała zostanie podjęta to przy zastosowaniu 50% 
będzie to kwota 30 400,00 z ł , z czego udział gminy stanowi 60% tj. 18 240,00 zł, udział powiatu 40% 
tj. 12 160,00 zł. Dzieci i młodzież z rodzin wielodzietnych objętych dożywianiem na terenie naszej 
gminy będzie mogła korzystać z innych ulg jakie są na terenie powiatu wołomińskiego powiedziała 
Sekretarz Gminy.
Pani Justyna Wątorska - Parzydło nawiązując do projektu uchwały stwierdziła, że 
w § 1 pkt. w którym zapisane jest, że rodziną wielodzietną jest rodzina składająca się z 4 dzieci i 
więcej a w pkt. 3 przedmiotowej uchwały wprowadza się kartę dla rodzin 
3 dzieci i więcej.
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że gmina przystępując do programu w zakresie dożywiania będzie 
korzystała z karty dla rodziny wielodzietnej 4+, 5 + .
Prowadząca obrady powiedziała, że chodzi o to dlaczego nie przystąpiono do programu z kart dla 
rodziny wielodzietnej 3+.
Sekretarza powiedziała, że takich rodzin jest dużo więcej i wiąże się to z kosztami, ponadto wiele 
rodzin wielodzietnych korzysta już z bezpłatnego dożywiania.

- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła uchwałę Nr XXIX/223/2013 

z dnia 17 październik 2013r.

- j e d n o g ł o ś n i e - 1 4  głosami „za” / przy obecności 14 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).



b) W sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2013 rok.

Zmiany do uchwały zostały omówione przez Panią Agnieszkę Adam - Skarbnik Gminy.

Uzasadnienie do zaproponowanych zmian stanowi załącznik do projektu uchwały.

Ponadto Skarbnik wyjaśniła, że wnioski zgłoszone przez Komisję Oświaty , Kultury i Sportu Rady 

Gminy oraz wydatki związane z podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do programu Powiatowej 
Karty Rodziny zostaną uwzględnione w uchwale w sprawie zmiany budżetowej Gminy Dąbrówka na 

2013 rok na kolejnej sesji.

- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr XXIX/224/2013 

z dnia 17 października 2013 r.

- j  e d n o g ł o ś n i e - / 1 4  głosami „za”/ przy obecności 14 Radnych/ 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

c) W sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 

2013 -  2020.
Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.
W związku z tym, że zmieniona została wysokość dochodów i wydatków w uchwale budżetowej na 2013 r. 
powoduje to analogiczną zmianę wielkości planu dochodów
i wydatków przyjętych do WPF na lata 2013 -  2020.
Uzasadnienie do przedstawionych zmian stanowi załącznik do uchwały.
Do przedstawionych zmian radni nie zgłaszali uwag.
- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIX/225/2013 

z dnia 17 października 2013 r.

-jednogłośnie /14 głosami ”za” przy obecności 14 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 7. Odczytanie podań do Rady Gminy.

Podania skierowane do Rady Gminy zostały odczytane przez sekretarza obrad 
Pana Aleksandra Załęskiego.
- Janusz Getka -  radny o zabezpieczenie w budżecie Gminy na 2014 rok funduszy przeznaczonych na budowę 
wodociągu w miejscowości Lasków,
- Janusz Getka -  radny o zabezpieczenie w budżecie Gminy na 2014 rok funduszy przeznaczonych na budowę 
chodnika przy drodze gminnej Dąbrówka — Lasków.
- OSP Lasków - o zabezpieczenie środków w wysokości 8 000,00 zł na remont samochodu pożarniczego
- Bogdan Kujawski — radny o uwzględnienie w budżecie gminy na 2014 rok budowy chodnika przy ulicy 
Wspólnej do przedszkola -  około 109 m,
- OSP Ludwinów -  Józefów -  o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2014 rok środków finansowych w kwocie 
20 000,00 zł na wymianę drzwi garażowych oraz dokończenie ogrodzenia strażnicy.
- OSP Kołaków -  o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2014 rok środków finansowych w kwocie 10 000,00 zł 
na zakup drzwi garażowych,
- Sołtys wsi Guzowatka - o zabezpieczenie w budżecie Gminy na 2014 rok funduszy w wysokości 15 000,00 zł 
które zostaną przeznaczone na projekt rozgraniczenia dróg gminnych , projekt budowy rowów wzdłuż drogi 
gminnej na odcinku ok. 200 m i przepust na drodze gminnej.



- Jacek Ruciński -  sołtys wsi Cisie o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2014 rok środków na wykupienie 
gruntów na poszerzenie drogi we wsi Cisie .
Przewodnicząca obrad nawiązując do odczytanych podań stwierdziła, że podania dotyczą budżetu na 2014 r. i 
zostaną przekazane do Wójta i komisji Rady Gminy.

Ad. 8 Sprawy różne i wolne wnioski.

Prowadząca obrady przedstawiła informację Wojewody Mazowieckiego na temat złożonych oświadczeń 
majątkowych za 2012 rok przez Wójta Gminy i Przewodnicząca Rady Gminy. Oświadczenia zostały złożone bez 
uwag. W dalszej części swojej wypowiedzi przewodnicząca nawiązała do oświadczeń majątkowych radnych i 
poinformowała, że zostały one złożone w terminie i komplecie. Oświadczenia zostały przesłane do Urzędu 
Skarbowego w Wołominie.
Mieszkaniec Gminy Dąbrówka poruszył dwie sprawy a mianowicie -  brak ogłoszenia na BIP informacji o sesji 
która odbyła się 30 września br.
Wyjaśnienia udzieliła przewodnicząca rady stwierdzając, że taka informacja była ogłoszona na stronie 
internetowej Urzędu Gminy w zakładce - aktualności.
Druga sprawa dotyczyła Strategii Rozwoju Gminy do roku 2015. - padło pytanie czy jest to dokument 
obowiązujący i kiedy ostatni raz było posiedzenie rady gminy w kwestii tego programu i czy w ogóle kiedy było 
omawiane i weryfikowane.
Wójt Gminy wyjaśnił, że strategia była opracowana ileś lat temu. Dokument ten był niezbędny na potrzeby 
składania wniosków o pozyskanie środków unijnych. Przyjęcie tego dokumentu na pewno było porządkiem 
obrad komisji i sesji Rady Gminy. Aby uściślić datę należy to sprawdzić w dokumentach. Zadania zawarte w 
strategii były uściślane przez plany lokalne, plany inwestycyjne i plany rozwoju lokalnego. Strategia była 
planem kierunkowym kładła główny nacisk na turystykę, co było bardzo trudne do zrealizowania. Należy się 
zastanowić, czy nie należy jej uaktualnić.

Sekretarz poinformowała, że w miesiącu listopadzie będą przeprowadzane badania mammograficzne. Informacja 
o terminie tych badań będzie umieszczona na stronie internetowej Urzędu Gminy.

Pani Maria Wilkowska prosiła o jak najszybsze podpisanie umowy z drugim wykonawcą na budowę chodnika z 
Guzowatce.
Wójt wyjaśnił, że umowa zostanie podpisana w ciągu kilku najbliższych dni z uwagi na ograniczony czas 
wykonania tego zadania. Budowa chodnika musi zostać rozliczona do końca tego roku z uwagi na przyznaną 
dotację.

Pani Elżbieta Sowińska zapytała czy będzie wyznaczone miejsce na parking na Święto Zmarłych.
Wójt odpowiedział, że jak co roku miejsce zostanie wyznaczone, chociaż coraz trudniej go znaleźć z uwagi na 
prowadzone budowy. Tradycyjnie również i poszczególne jednostki straży zostaną włączone do kierowania 
ruchem.

Pan Aleksander Załęski odniósł się do budowy chodnika w Guzowatce, gdzie udział własny gminy wynosi 
123 000,00 zł , udział powiatu jest na takim samym poziomie od 4 lat i wynosi 10 000,00 zł. Była niepisana 
umowa, że w drogach powiatowych koszty były dzielone
po połowie. Pan Aleksandre Załęski zaproponował, aby wystąpić z pismem do Starostwa
o sfinansowanie połowy kosztów.
Wójt wyjaśnił, że na budowę chodnika składany był wniosek o pozyskanie środków do PROW, powiat 
udostępnił Gminie teren. Na to zadanie Powiat nie posiadał zarezerwowanych środków lecz jako właściciel drogi 
musiał zabezpieczyć środki stąd ta symboliczna kwota aby spełnić wymogi formalne. Wójt powiedział, że 
generalnie jest stosowana zasada finansowania robót po połowie przy drogach powiatowych czego przykładem 
w roku bieżącym jest budowa chodnika w Zaścieniach. W roku bieżącym zostało wykonane wiele prac na 
drogach powiatowych, chociaż jakość wykonanych prac pozostawia wiele do życzenia. Do końca roku 
planowane jest wykonanie robót odwodnieniowo -  asfaltowych w Guzowatce, remont ulicy Nadbużańskie. Wójt 
powiedział, że prowadzi rozmowy ze Starostą aby w roku bieżącym został wykonany jeszcze remont ok. 100 m 
odcinka drogi w Ludwinowie, remont ok. 200 m odcinka drogi na skrzyżowaniu w Marianowie w stronę 
Kowalichy i rozjazd w Małopolu.

Prowadząca obrady nawiązując do pisma Państwa J. i K. P dotyczącego "naruszenia zasad praworządności i 
interesu publicznego w związku z opracowaniem dokumentacji rozgraniczeniowej gdzie — Sekretarz Gminy jest 
stroną" (odczytanego na sesji Rady Gminy Dąbrówka dnia 30 września 2013 r.), poinformowała że, zostało ono



przekazane do rozpatrzenia pracownikowi merytorycznemu Urzędu Gminy Dąbrówka. Na powyższe pismo 
Państwu J.K. P została udzielona odpowiedź przez Radę Gminy oraz Urząd Gminy Dąbrówka (pisma są do 
wglądu w Urzędzie Gminy).

Pan Piotr Kostrzewa zapytał, kiedy mieszkańcy ul. Kwiatowej w Józefowie będą mogli korzystać z wodociągu 
oraz zapytał kiedy nastąpi naprawa przepustu na drodze w Józefowie.
Wójt odpowiedział, że zakończenie inwestycji wodociągowej przewidywane jest na koniec października br. 
Odnośnie naprawy przepustu Wójt poinformował, że zbierane są oferty
i w miarę posiadanych środków na ten cel przepust powinien być naprawiony.

Ad. 9 Zamknięcie obrad

Po wyczerpaniu się powyższego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka zamknęła obrady 
XXIX sesji Rady Gminy Dąbrówka, dziękując obecnym za udział 
w posiedzeniu. Na tym protokół zakończono.
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Aleksander Załęski

Protokołowała


